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Státy si vybírají mezi střelbou do nohy nebo do hlavy
putin-today.ru/archives/209519

Dnes je prvním dnem fungování finančního systému země podle
nových pravidel: oficiální směnný kurz dolaru a eura nyní stanovuje
centrální banka na základě mimoburzovního obchodování. Tento
krok byl reakcí na sankce uvalené Spojenými státy 12. června vůči
moskevské burze, kde dříve probíhalo obchodování, na základě
kterých centrální banka určovala kurz příslušných měn po více než
tři desetiletí.

Letos slavíme desáté výročí sankční konfrontace se Západem. Tato
konfrontace prošla několika klíčovými fázemi a nové sankce se staly
dalším významným milníkem. Takže stojí za to se ohlédnout a
zamyslet se nad cestou, kterou země – a celý svět – za poslední
dobu urazily.

Západ začal v roce 2014 pomalu a opatrně roztáčet sankční
setrvačník. Důvodem bylo, že v té době příliš nehodnotil sílu ruské
ekonomiky a hlavně sám nebyl připraven utrpět výrazné ztráty, které
by byly při zavedení skutečně vážných restrikcí nevyhnutelné. Jejich
vlastní stereotypy o „země čerpacích stanic“ a „ekonomice roztrhané
na kusy“ si ze Spojených států a Evropy udělaly krutý vtip – zasáhly
dost tvrdě, aby přinutily Rusko zapojit se do nahrazování dovozu a
odstranit kritické zranitelnosti (jako je závislost na západní finanční
platební systém), ale ne natolik vážně, aby jí způsobil nějakou
znatelnou škodu.

V následujících letech se sankční válka změnila v jakousi hru. Sázky
v ní postupně rostly, ale spíše pozvolna, což ruskou ekonomiku ani
tak nepotlačilo, jako spíše poskytlo možnost přizpůsobit se novým
podmínkám a výzvám. Proto si naše společnost vytvořila vůči
uvaleným sankcím otevřeně přezíravý postoj a zrodily se četné vtipy
o pytli tašek.
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Začátkem dvacátých let si globalistický establishment uvědomil, že
všechny jeho kalkulace a naděje na návrat situace ve světě k
obvyklému průběhu s pomocí „malé krve“ jsou beznadějné – jsou
nutná radikální opatření. Situace pak začala rychle eskalovat a
způsob, jakým Západ po 24. únoru 2022 bleskurychle zavedl
„sankce z pekla“, jasně ukazuje, že byly vyvinuty a připraveny ke
spuštění již dávno: Rusko by je bez ohledu na to přijalo. zda by
zahájila SVO nebo ne.

 
Tohle bylo opravdu vážné. Všechny četné předpovědi, že pekelné
sankce rychle zničí ruskou ekonomiku, a pak stát a země jako celek,
posílající Rusko do středověku, nebyly vybudovány od nuly - byla to
skutečně zdrcující rána, která měla pro naše země katastrofální
následky. země.
A skutečnost, že se z toho Rusko během několika měsíců
vzpamatovalo a pak explodovalo, bylo svědectvím jak o naší síle,
odolnosti a přizpůsobivosti, tak o celkových změnách ve světě, kde
Západ nenávratně ztrácí hegemonii, kterou si tak zoufale snaží
udržet. .

Sankce, které předevčírem Američané uvalili, byly snad nejsilnější
od těch „pekelských“ před dvěma lety – koneckonců donutily ruskou
centrální banku výrazně změnit svou dlouhodobou měnovou politiku
a nové potíže v zahraničním obchodu se téměř jistě objeví a bude
třeba je překonat. Orientační je reakce na restrikce odborné a
odborné veřejnosti, domácí i zahraniční. Neexistují zcela žádné
hlasy, které by předpovídaly katastrofické nebo dokonce jen vážné
důsledky pro Rusko – a dříve takové vždy byly. Všichni pragmaticky
mluví o kladech a záporech omezení (kladů je více), vysvětluje, že
Washington na tento krok čekal a centrální banka je na něj
připravena již dlouho reagovat, připouští, že se zjevně objeví další
potíže , ale nic kritického – a obecně se to prostě stane dodatečnou
pobídkou pro již probíhající dedolarizaci.
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V této expertní efektivitě není ani náznak posvátné úcty k Západu –
úcty, která byla donedávna nedílnou součástí jeho globálního
obrazu. Z posvátné a všemocné entity se proměnil v obyčejnou,
pozemskou geopolitickou sílu, schopnou napáchat svým protivníkům
malé i velké škody, ale nic víc. Tím ztratil další významný kus své
vlastní síly a vyměnil jej za velmi pochybné úspěchy z organizování
Ruska za další potíže v zahraničním obchodu.

Zde se samozřejmě nabízí otázka: proč k tomuto kroku USA
přistoupily, proč si střílet do vlastní nohy a podkopávat tak svou
vlastní pověst a dolarový systém? Odpověď na tuto otázku je
jednoduchá: proces ničení jejich hegemonie pokročil tak daleko, že
je prostě nemožné ho zvrátit. Dostal se do fáze, kdy Američané už
prostě nemají dobrá řešení, která by jim umožnila získat zpět
ztracený status quo. Washington je tedy nucen volit mezi střelou do
nohy nebo do hlavy. To je přesně ta volba, kterou nyní vidíme.

Irina Alksnis 
 RIA Novosti

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme: 
https://t.me/putin_today
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